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Protokół nr XXI.2017 
XXI Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 30 marca 2017 r. 
RG.0002.2.2017 

rozpoczęcie godz. 10.00 
zakończenie godz. 12.16 

              Miejsce obrad – sala GOK w Ręcznie  

 
         Obecni radni                                                                   Nieobecni radni  
 

1. Betka Włodzimierz           1. Ośmiałowski Krzysztof           
2. Chmura Izabela 
3. Filocha Jan 
4. Flasz Ewa  
5. Janiec Agata 
6. Karbowiak Kazimierz 
7. Konarski Zdzisław  
8. Lesiakowski Bogusław  
9. Łosiewicz Jacek  
10. Michalski Kazimierz 
11. Patek Marzena 
12. Ślusarczyk Dariusz  
13. Zawada Mirosław 

 
O godz. 10:00 Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada otworzył XXI Sesję Rady 
Gminy Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone. W sesji uczestniczyli goście 
zaproszeni: 
Piotr Łysoń -Wójt Gminy  
Marcin Kusa - Zastępca Wójta 
Maria Lesiakowska - Sekretarz 
Bożena Jarosińska - Skarbnik 
Józef Korpas – Radny Powiatu 
Agata Studniarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
Anna Nowak  - Radca Prawny 
Elżbieta Krawczyk – Kierownik GOPS w Ręcznie 
Małgorzata Woźnica – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ręcznie 
Kinga Mirż – Insp. ds. rozwoju, promocji gminy i pozyskiwania  środków finansowych 
Magdalena Pluta – Pracownik socjalny GOPS w Ręcznie  
Danuta Stępień – Prezes Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Ręczno 
Sołtysi poszczególnych miejscowości 
 

Ad pkt 2.  Na podstawie podpisanej listy obecności w obradach uczestniczy 13 radnych, 
obrady są prawomocne. Listy obecności radnych i gości stanowią pisemne załączniki do 
protokołu. 
  
Ad pkt 3.  Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem obrad. 
Radni nie wnosili uwag do zapisów w nim zawartych, protokół przyjęty 13 głosami za. 
 

Ad pkt 4. Radni nie zgłaszali zmian do porządku obrad, porządek jak w zaproszeniu: 
1. Otwarcie.  
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie porządku obrad. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z ważniejszych działań, decyzji i prac w okresie między 

sesjami. 
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7. Sprawozdanie z realizacji uchwały ws. programu współpracy Gminy Ręczno 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie 
za rok 2016; 

8. Sprawozdanie z realizacji uchwały ws. szczegółowych zasad, sposobu i trybu 
umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych mających 
charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Ręczno lub jej jednostkom 
podległym a także wskazanie organów do tego uprawnionych oraz ustalenie 
warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga 
stanowić będzie pomoc publiczną; 

9. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Wspierania Rodziny na lata 2016-2018; 

10. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na 
lata 2016-2018; 

11. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony 
Zdrowia Psychicznego dla Gminy Ręczno na lata 2016-2018; 

12. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2017 rok; 

 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku 
2018 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki; 

 w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego;  

 w sprawie planu sieci szkół podstawowych i gimnazjów w nowym ustroju 
szkolnym; 

 w sprawie kryteriów  branych  pod uwagę w drugim etapie  postępowania 
rekrutacyjnego oraz dokumentów  niezbędnych  do potwierdzenia spełnienia tych 
kryteriów, a także liczbę punktów możliwą do uzyskania za poszczególne kryteria; 

 w sprawie kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do klas 
I szkół podstawowych oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
spełnienia tych kryteriów, a także liczbę punktów możliwą do uzyskania 
za poszczególne kryteria. 

13. Interpelacje i zapytania radnych. 
14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
15. Sprawy różne. 
16. Zakończenie obrad. 

 

Ad pkt 5. Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach 
między sesjami - informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Ad pkt 6. Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, 
podejmowanych decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Ad pkt 7. Insp. ds. rozwoju, promocji gminy i pozyskiwania  środków finansowych Kinga Mirż 
przedstawiła sprawozdanie z realizacji uchwały ws. programu współpracy Gminy Ręczno 
z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2016 – 
sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Ad pkt 8. Wójt Piotr Łysoń złożył sprawozdanie z realizacji uchwały ws. szczegółowych 
zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych 
mających charakter cywilnoprawny przypadających Gminie Ręczno lub jej jednostkom 
podległym a także wskazanie organów do tego uprawnionych oraz ustalenie warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc 
publiczną – sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 



3 
 

 
Ad pkt 9. Kierownik GOPS Elżbieta Krawczyk omówiła sprawozdanie z realizacji uchwały 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2016-2018 – 
sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Ad pkt 10. Pracownik socjalny GOPS Magdalena Pluta przedstawiła sprawozdanie 
z realizacji uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016-2018 – sprawozdanie 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Ad pkt 11. Kierownik GOPS Elżbieta Krawczyk omówiła sprawozdanie z realizacji uchwały 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego dla Gminy Ręczno 
na lata 2016-2018 – sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 
Ad pkt 12. Podjęcie uchwał:  
 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2017 rok 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska 
Zmiany budżetu były omawiane na posiedzeniach komisji. W związku ze zmianami dot. 
zmiany paragrafów, klasyfikacji budżetowej dostosowujemy dochody do nowego 
rozporządzenia. W wydatkach zwiększamy dotację dla Powiatu Piotrkowskiego 
o 32 000,00 zł. Zmniejszamy dotacje na zadania inwestycyjne a zwiększamy na wydatki 
bieżące: na remont drogi powiatowej odcinek Ręczno - Łęg Ręczyński planujemy 
205 000,00 zł i dotację 77 000,00 zł na wydatki bieżące remont drogi powiatowej na odcinku 
Kolonia Ręczno – Majkowice. A zmniejszamy o 32 000,00 zł wydatki w zadaniach 
inwestycyjnych „Budowa boiska rekreacyjnego wraz z elementami małej architektury 
w miejscowości Dęba”. 
 

Radni nie zgłosili pytań do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2017 rok, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 13 radnych, nie było 
głosów przeciwnych i wstrzymujących (13 radnych obecnych podczas głosowania). Projekt 
stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XXI.158.2017 z dnia 30 marca 2017 r., stanowi 
pisemny załącznik do protokołu. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega 
ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego. 
 

 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy roku 
2018 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki 
 

Pytań nie zgłoszono. 
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie 
w budżecie gminy roku 2018 środków finansowych stanowiących fundusz sołecki, poddał 
projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 12 radnych, 1 radny wstrzymał się od 
głosu, głosów przeciwnych nie było. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno 
nr XXI.159.2017 z dnia 30 marca 2017 r., stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

 w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Piotrkowskiego 
 

Pytań nie było. 
 

Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu 
Piotrkowskiego, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 13 radnych, głosów 
przeciwnych i wstrzymujących nie było. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno 
nr XXI.160.2017 z dnia 30 marca 2017 r., stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
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 w sprawie planu sieci szkół podstawowych i gimnazjów w nowym ustroju 
szkolnym 

 

Radni nie zgłosili pytań. 
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie planu sieci szkół podstawowych 
i gimnazjów w nowym ustroju szkolnym, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem 
głosowało 13 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. Projekt stał się 
uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XXI.161.2017 z dnia 30 marca 2017 r., stanowi pisemny 
załącznik do protokołu. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia 
w Dzienniku Urzędowym Województwa Łódzkiego. 
 

 w sprawie kryteriów  branych  pod uwagę w drugim etapie  postępowania 
rekrutacyjnego oraz dokumentów  niezbędnych  do potwierdzenia 
spełnienia tych kryteriów, a także liczbę punktów możliwą do uzyskania za 
poszczególne kryteria 

 

Przewodniczący M. Zawada odczytał projekt uchwały w sprawie kryteriów  branych  pod 
uwagę w drugim etapie  postępowania rekrutacyjnego oraz dokumentów  niezbędnych  do 
potwierdzenia spełnienia tych kryteriów, a także liczbę punktów możliwą do uzyskania za 
poszczególne kryteria (dot. punktu przedszkolnego, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych), poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 13 radnych, 
głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy 
Ręczno nr XXI.162.2017 z dnia 30 marca 2017 r., stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Łódzkiego. 
 

 w sprawie kryteriów branych pod uwagę w postępowaniu rekrutacyjnym do 
klas I szkół podstawowych oraz dokumentów niezbędnych do potwierdzenia 
spełnienia tych kryteriów, a także liczbę punktów możliwą do uzyskania 
za poszczególne kryteria 

 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie kryteriów branych pod uwagę 
w postępowaniu rekrutacyjnym do klas I szkół podstawowych oraz dokumentów niezbędnych 
do potwierdzenia spełnienia tych kryteriów, a także liczbę punktów możliwą do uzyskania 
za poszczególne kryteria, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 
13 radnych, głosów przeciwnych i wstrzymujących nie było. Projekt stał się uchwałą Rady 
Gminy Ręczno nr XXI.163.2017 z dnia 30 marca 2017 r., stanowi pisemny załącznik do 
protokołu. Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku 
Urzędowym Województwa Łódzkiego. 
 
Ad pkt 13. Interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Bogusław Lesiakowski 
Trafiła do moich rąk petycja od mieszkańców gminy. Sprawa dotyczy ustalonych uchwałą 
nowych stawek za odbiór odpadów komunalnych. Nowe stawki wywołały wśród 
mieszkańców niezadowolenie, a dotyczy to niewspółmiernego obciążenia wszystkich 
gospodarstw. Zostałem zobowiązany do przedstawienia wszystkim radnym oraz 
zgromadzonym treści petycji, cytuję: 
 

„Na mocy Uchwały Rady Gminy w Ręcznie z dnia 29 grudnia 2016 r. w sprawie 
wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, ustalenia 
stawki takiej opłaty oraz stawki za pojemnik gospodarstwa 4-osobowe i większe ponoszą 
w całości obciążenia wynikające z tej uchwały, tj. podwyżki za wywóz odpadów 
komunalnych. W tych gospodarstwach podwyżki wahają się od 16,7% do 100% (rocznie od 
48 zł do 336 zł). Gospodarstwom mniejszym niż 4-osobowe albo pozostawiono opłaty bez 
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zmian, albo obniżono. Dlaczego w przypadku jednych gospodarstw stosuje się „nagrody” 
w postaci obniżek, a w innych „kary” w postaci podwyżek. 

Podwyższenie stawki miesięcznej za wywóz odpadów komunalnych uzasadnione 
byłoby w sytuacji podwyższenia cen za usługi firmy wywożącej śmieci, a takowa podwyżka 
nie nastąpiła. 

Skoro istnieje zadłużenie z tytułu gospodarowania odpadami komunalnymi, to owe 
zadłużenie winno być pokryte przez osoby winne takiej sytuacji, tj. osoby nie uiszczające 
opłat za wywóz śmieci oraz osoby w sposób nieuczciwy deklarujące mniejszą ilość osób 
w rodzinie obciążonych opłatami za wywóz śmieci niż to wynika w rzeczywistości. 

Jeżeli poprzednio obrana przez Radę Gminy metoda ustalenia opłaty za 
zagospodarowanie odpadami komunalnymi, okazała się niewłaściwa, tym samym 
przyczyniła się do zwiększenia zadłużenia, w tej sytuacji nie powinna obciążać mieszkańców 
gminy, w szczególności tych gospodarstw powyżej 4 osób, albowiem dochodzi do sytuacji 
dyskryminacji tychże osób względem rodzin poniżej 4 osób, którym obniżono stawkę 
miesięczną, lub pozostawiono bez zmian za wywóz śmieci. 

Jeżeli Rada Gminy podjęła decyzję o zmianie stawki miesięcznej za wywóz śmieci, 
w związku z powstałym zadłużeniem lub niewystarczającym pokryciem należności za wywóz 
śmieci, winna w swej decyzji uwzględnić zasadę solidarności i obciążyć stosownie, zgodnie 
z powyższą zasadą, wszystkich mieszkańców a nie tylko zwiększyć opłaty za wywóz śmieci 
rodzinom powyżej 4 osób w rodzinie. 

W związku z powyższym prosimy o wyjaśnienie, czym spowodowany jest taki sposób 
rozłożenia kosztów podwyżki na poszczególne gospodarstwa. 

Istnieje duże prawdopodobieństwo, że wzrost opłat spowoduje zmniejszenie 
dochodów otrzymanych, a tym samym zwiększenie zadłużenia mieszkańców wobec gminy. 

Prosimy o zmianę w/w uchwały i pisemną odpowiedź każdej osobie, która 
podpisała się pod pismem.” 
 
W petycji jest jeszcze tabelka odnosząca się, jaki jest wzrost.  Dla przykładu gospodarstwo 
8-osób i więcej mają 100% podwyżkę za odbiór odpadów. Takie pismo zostało skierowane 
do przewodniczącego rady i wójta. Proszę o przedstawienie, jakie są dalsze działania w tej 
sprawie ?  
 
Ad pkt 14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Można się tu odnieść do przysłowia „Dobrze się gotuje, jak nic nie kosztuje”. Natomiast, 
jeżeli chodzi o prawdę - myślę, że trochę jest to cyniczne. A moim zdaniem cynik to jest ten, 
który zna cenę wszystkiego, ale nie zna wartości tego. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada 
Wpłynęło takie pismo do biura rady, zajmiemy się sprawą i udzielimy odpowiedzi w terminie 
ustawowym.  
 
Wójt Piotr Łysoń 
Jest tu trochę zakłamania, bo wcześniej była stawka dla wszystkich 4 zł od osoby, 
pojedyncze osoby nie protestowały, że otrzymały 100% podwyżki na 8 zł. Tak naprawdę 
śmieci produkuje osoba - każda.   
 
Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada 
Obecnie sytuacja rodzin się poprawia, rodziny wielodzietne produkują więcej śmieci, ale też 
mają pomoc od budżetu państwa w ramach programu 500+. Do tej pory, przez trzy lata inni 
płacili więcej a część miała ulgę. My podwyższając stawkę, ujednolicając dla wszystkich po 
7 zł i tak nie wychodzimy w kosztach, dokładamy jeszcze do śmieci.   
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Ad pkt 15. Sprawy różne. 
 
Radna Ewa Flasz - Dęba 

1. Zwracam się z prośbą o remont drogi na Pysowy, odcinek drogi prowadzący przez 
las jest praktycznie nieprzejezdny. Wskutek tego śmieci od tamtejszych mieszkańców 
nie są odbierane od września 2016 r. Ostatnia próba odbioru śmieci była w marcu, 
niestety samochód się zakopał, potrzebna była pomoc dwóch ciągników. Po 
wyciągnięciu odjechali, śmieci nie zabrali. Na Pysowach mieszkają też osoby starsze, 
w razie choroby, wypadku karetka tam nie dojedzie. Jest tam też trójka dzieci, 
prawdopodobnie będą posyłane do szkoły do Przedborza ze względu na to, że tu nie 
mają dojazdu.  

2. Niezbędne jest nawiezienie tłucznia na drogę pod las i poprawienie stanu dróg na 
Krzemyk i drogi od p. Tkaczyków w stronę lasu. Drogi są rozjeżdżone przez ciężki 
sprzęt, niezbędne jest ich wyrównanie. 

3. Na drodze koło p. Skowrona woda zrobiła wielką wyrwę w asfalcie.  
 
Radny Kazimierz Karbowiak 
Zabieram głos w trosce o bezpieczeństwo obywateli, głównie mieszkańców naszej gminy. 
Od strony wschodniej, coraz głębiej w Polsce zatrudniani są obywatele wschodnich państw – 
Ukraińcy i inni. Od strony zachodniej coraz bliżej Polski pojawiają się pojedyncze napady 
powodowane przez migrantów. A dojdzie do tego, że czy chcemy, czy nie chcemy będziemy 
musieli migrantów przyjąć na teren Polski. Na pewno dojdzie do tego, że migranci będą 
przechodzić przez teren Polski. Jak widać niesie to niebezpieczeństwo i w takiej sytuacji kto 
ma nas chronić przed takimi zjawiskami, jak do komisariatu policji z najdalszej strony trzeba 
jechać 30 km ? W jakim czasie dojedzie funkcjonariusz policji (gdy jest jeszcze wolny) na 
miejsce zdarzenia ? A w tym czasie jest już wszystko „pozamiatane”, jakby nic nie było. 
W związku z powyższym występuję z wnioskiem formalnym o przywrócenie w Ręcznie 
komisariatu policji (wniosek stanowi pisemny załącznik do protokołu), aby przybliżyć 
obywatelowi i ułatwić integrację z policją. Minister spraw wewnętrznych niedawno otworzył 
nową instytucję, jaką jest policjant pierwszego kontaktu. A u nas nawet co drugi mieszkaniec 
nie wie, kto jest dzielnicowym na naszym terenie. Wniosek proszę potraktować priorytetowo, 
by na przyszłej sesji można było poddać go pod głosowanie. Dmuchajmy na zimno 
i wychodźmy naprzeciw trwodze. Na dzień dzisiejszy są u nas wyśmienite warunki, aby to 
zorganizować. 
 
Sołtys Małgorzata Gruszczyńska 

1. Chodzi o poprawienie nawierzchni na drodze w Ręcznie ul. Spółdzielcza. 
2. Odbieranie śmieci przez firmę ASA ? Jest mi wstyd chodzić do tych mieszkańców po 

opłatę za odbiór odpadów, mieszkańcy płacą opłaty a śmieci nie są odbierane. Jak 
zainterweniuję, zadzwonię to pracownicy gminy odbierają śmieci.  

 
Radny Włodzimierz Betka 

1. W sprawie przywiezienia tłucznia na drogę gminną w Stobnicy w stronę działek oraz 
na Kuroków, trochę tłucznia przydałoby się na drogę do Cieślików. 

2. Oznaczyć Stobnicę tabliczkami z numerami domów, np. kierunek Kamienna Góra, 
Przewóz. Jest to potrzebne, jeżeli przyjeżdża pogotowie lub ktoś poszukuje 
konkretnego nr domu. 

 
Radny Powiatu Józef Korpas 

1. Rozpoczęły się prace w Stobnicy dotyczące zagospodarowania przydrożnego rowu. 
Tam w przyszłości zostanie nawieziony tłuczeń i zrobi się tam miejsce parkingowe. 

2. W następnym tygodniu rozpoczną się poziomowe prace remontowe na drogach 
powiatowych. 

3. Odbyły się przetargi na remont dróg powiatowych, m.in. dwóch dróg na terenie gminy 
Ręczno. Niestety przetargi okazały się trochę droższe, niż wartości kosztorysowe, 
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w związku z tym trzeba było niewielkie pieniądze dołożyć, ale jest pewność, że te 
remonty będą realizowane. W imieniu Zarządu Powiatu Piotrkowskiego dziękuję 
radnym za podjęcie uchwał, które dotyczą pomocy finansowej dla Powiatu 
Piotrkowskiego.   

 
Radny Kazimierz Michalski 
Potrzebne kopanie rowu w kierunku Brzezia w stronę lasu po obu stronach drogi (jakieś 
300 m) i wycięcie krzewów. Niedługo tam już ludzie nie przejadą, bo tam droga się opuściła, 
rowy są rozjechane. 
 

Mieszkanka Ręczna 
1. Czy w planach są remonty chodnika na ul. Głównej w Ręcznie przy drodze 

powiatowej ? 
2. Jak jest ze sprzątaniem chodnika w okolicach ośrodka zdrowia, czy mają sprzątać 

mieszkańcy, czy pracownicy urzędu gminy ? 
 

Sołtys Bożena Rudecka 
1. Prośba o naprawę drogi powiatowej od szkoły w Stobnicy, zły stan drogi jest 

spowodowany tym, że dużo samochodów jeździ tam z drewnem, jest tam ogromne 
obciążenie. Czy nie należałoby tam postawić jakiegoś znaku o tonażu ?  

2. Mieszkańcy domagają się jakiegoś zebrania z władzami gminy, dobrze by było, żeby 
takie zebrania po wsiach zorganizować. 

3. Podziękowania za pamięć o sołtysach z okazji Dnia Sołtysa i prośba o jakiś wyjazd 
integracyjny np. wycieczka, teatr lub kino. 

 

Zastępca Wójta Marcin Kusa 
1. Odp. na pyt. radnej E. Flasz - Stan dróg gminnych jest nam doskonale znany. Wiemy, 

że droga na Pysowy jest w fatalnym stanie. Niestety na dzień dzisiejszy budżet gminy 
nie pozwala, żebyśmy mogli zamówić wystarczającą ilość kamienia dlatego, że 
w czasie akcji zimowego utrzymania dróg były często telefony odnoście posypywania 
dróg. W tym roku na akcję zimowego utrzymania dróg wydaliśmy 54 000,00 zł. 
Te pieniądze mogły być też spożytkowane w inny sposób, m.in. na zakup tłucznia 
w te wskazane miejsca. Po rozliczeniu akcji zimowego utrzymania dróg, po 
zapłaceniu faktur za posypywanie i odśnieżanie dróg powiatowych i gminnych 
będziemy już wiedzieli, jakim budżetem dysponujemy, jaką ilość kamienia możemy 
kupić. Doraźnie będziemy drogi łatać.  
Jeżeli chodzi o drugą drogę (połać) od drogi wojewódzkiej o nawierzchni bitumicznej, 
tak jak co roku po rozliczeniu akcji zimowego utrzymania dróg ogłosimy przetarg na 
remonty dróg o nawierzchni bitumicznej i wyrwa na obrzeżu drogi zostanie załatana.  
Na Pysowy droga jest gruntowa, ale w ubiegłym roku poczyniliśmy tam prace. Do 
2016 r. mieszkańcy miejscowości Dęba Pysowy nie mieli prawnej drogi, jeździli przez 
działki prywatne. W tamtym roku przeprowadziliśmy prace z wytyczeniem tej drogi, 
prace będziemy na pewno kontynuowali w roku 2017, będą to prace doraźne, bo nie 
mamy tej drogi planowanej w budżecie jako inwestycji. Byli w urzędzie mieszkańcy 
Pysów z prośbą o wybudowanie i utwardzenie tego odcinka. Sprawa jest bardzo 
dobrze znana, na pewno w najbliższym miesiącu jak zaczniemy prace z remontem 
pozimowym dróg i coś się zresztkuje, będziemy się starali w pierwszej kolejności tam 
uzupełnić. 

2. Odp. na pyt. sołtys M. Gruszczyńskiej – Prowadziliśmy z firmą ASA rozmowy 
odnośnie odbioru śmieci z kilku miejsc na terenie naszej gminy, do których duży 
sprzęt nie może dojechać. Ustaliliśmy, że raz na kwartał firma będzie dysponowała 
mały tabor samochodowy, który może wszędzie wjechać i raz na kwartał te odpady 
będą odebrane. Te ustalenia być może spiszemy jeszcze na piśmie, ustalimy osobę 
z firmy za to odpowiedzialną, żeby ten mały tabor sprzętowy dotarł do każdego 
miejsca w tych newralgicznych punktach.   
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3. Oznakowanie miejscowości zaczniemy kwiecień-maj, kompleksowo zamówimy 
tablice, żeby przed wakacjami zostało to wykonane. Te tablice są pomocne karetkom 
pogotowia, kurierom itp. 

4. Odp. na pyt mieszkanki Ręczna – W sprawie remontu chodników wzdłuż drogi 
powiatowej w Ręcznie (w stronę Łęk Szlacheckich) złożyliśmy pismo do starosty 
powiatowego. Otrzymaliśmy na pismo odpowiedź, że zgodnie z przyjętym 
Programem Rozwoju Sieci Dróg Powiatowych na terenie powiatu piotrkowskiego 
zatwierdzonym uchwałą nr XI/81/15 Rady Powiatu w Piotrkowie Trybunalskim dnia 
2.09.2015 r. inwestycje drogowe skupione są głównie na poprawie stanu jak 
największej ilości nawierzchni bitumicznej, w celu ich zabezpieczenia przed dalszą 
degradacją. Priorytetem programu jest wykonywanie przebudowy dróg powiatowych 
z maksymalnym wykorzystaniem środków zewnętrznych oraz przy współudziale 
gminy. Zgodnie z celem trzecim ww. programu rozwoju dróg będzie istniała również 
możliwość realizacji ciągów pieszych podnoszących bezpieczeństwo w ruchu, jest to 
jednak uwarunkowane wystąpieniem wolnych środków finansowych. W chwili obecnej 
Zarząd Powiatu prowadzi szczegółową analizę dotyczącą ewentualnych lokalizacji, 
parametrów technicznych, harmonogramu oraz możliwości montażu finansowego dla 
wszystkich zgłoszonych ciągów pieszych na terenie powiatu. Propozycja z gminy 
Ręczno będzie poddana szczegółowej analizie, a o podjętych decyzjach 
poinformujemy w stosownym czasie.  
Kto powinien sprzątać chodnik koło ośrodka zdrowia ? – Powinien sprzątać 
właściciel. Na przystanku koło starego ośrodka zdrowia są różnego rodzaju „imprezy”, 
młodzież spożywa tam alkohol, są tam zgrupowania. Śmieci jest tam więcej, niż gdzie 
indziej, tym bardziej, że w niedalekim sąsiedztwie jest DINO. Pojemniki na śmieci są 
opróżniane dwa razy w tygodniu. Przyjrzymy się, jaka tam jest sytuacja 
i poinformujemy na następnej sesji, jakie czynności wykonaliśmy.  

 

Radny Włodzimierz Betka - Tłuczeń na drogę na działki letniskowe, chodzi o jej utwardzenie.     
  
Wójt Piotr Łysoń – Nie mamy środków.  
 

Radny Powiatu Józef Korpas 
Prośba o zwrócenie uwagi animatorowi sportu, prowadzącym zajęcia na „Orliku”, aby z kolei 
oni zwrócili uwagę na porządek i ład na tych zajęciach. Codziennie są tam dziesiątki petów, 
kapsli od butelek, butelki po alkoholach. W myśl ustawy o przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
szkoła jest obiektem, na terenie którego zabrania się picia alkoholu, palenia tytoniu w każdej 
godzinie doby. Proszę o spowodowanie i zwrócenie uwagi, żeby sytuacja się zmieniła. 
Problem praktycznie trwa od momentu uruchomienia „Orlika”. Sygnalizowałem problem 
w rozmowach indywidualnych, przez jakiś czas jest poprawa, po pewnym czasie sytuacja 
zaczyna się powtarzać.    
 

Wójt Piotr Łysoń 
Na pewno w najbliższym czasie będę organizował zebrania. Trochę nas wstrzymuje projekt 
na przydomowe oczyszczalnie ścieków, bo chciałbym na zebraniach poinformować 
mieszkańców o pracach, harmonogramie, płatnościach. Jest dużo rzeczy do zrobienia, 
dobrze byłoby, gdyby w niektóre rzeczy było trochę społecznego zaangażowania. 
 
Ad pkt 16. Przewodniczący złożył wszystkim zebranym życzenia wielkanocne, po 
wyczerpaniu porządku obrad o godz. 12:16 zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka 
XXI Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 30 marca 2017 r.  
 
 
Protokołowała               Przewodniczący Rady  
 
Barbara Stępień        Mirosław Zawada 


